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 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
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Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Måns Lönnroth (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Ellinor Rindevall (S) för Jonas Svanfeldt (S) 

Mia Lundquist (V) för Rikard Warlenius (V) 

Sabine Pettersson (L) för Joar Forssell (L) 

 

 
Ersättare: 

Annika Ödebrink (S) 

Jakob Sahlin (S) 

Linnéa Joandi (MP) 

Alicja Lindell (M) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Britta Björkholm, Monika 

Gerdhem, Gustaf Landahl, Lena Mittal, Maria Svanholm, Emily Tjäder och 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-6, 18-20 samt 

borgarrådssekreteraren Albin Arleskär. 
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 § 14 
Stockholms biogasbehov 2040 
Redovisning av konsultrapport 
Dnr 2017-16508 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

redovisningen av rapporten ”Stockholms framtida 

biogasbehov”. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

nämndens beslut och rapporten till kommunfullmäktige. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 november 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C) 

och Lars Jilmstad m.fl. (M) enligt följande: 

 

I den cirkulära och biobaserade ekonomin är 

biogasproduktion en central del. Det är ett bra sätt att ta till 

vara på den energi som finns i organiskt material i form av 

avloppsslam, gödsel, restprodukter från skog och matavfall. 

Resurser som annars skulle gå till spillo tas till vara. 

Samtidigt som biogas utgör en viktig del i den cirkulära 

ekonomin lider branschen av en stagnerande efterfrågan. Om 

vi ska lyckas med ett snabbare skifte från fossila bränslen till 

biodrivmedel behöver biogasmarknaden en push genom bättre 

incitament och styrmedel. Därutöver krävs långsiktighet och 

förutsägbarhet för branschen ska våra investera. Tyvärr brister 

dagens situation i dessa hänseenden. Därför välkomnar vi 

redovisad rapport som specificerar ett antal förslag på 

åtgärder för att förbättra förutsättningar för biogassektorn. 

Inte minst påverkar biogassektorn stadens arbete med en 

fossilbränslefri stad 2040 där användandet av biogas utgör en 

viktig del i att kunna ersätta fossila bränslen, framförallt i 
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transportsektorn. 

 

Redovisade förslag behöver nu prioriteras och 

vidareutvecklas. Både gällande insatser som ryms inom 

stadens rådighet samt i form av påtryckningar via nationell 

nivå och inom EU. Särskilt inom EU är utvecklingen 

problematisk där kommissionen föreslagit en halvering av 

biodrivmedel från åker och EU-parlamentets miljöutskott 

röstade under hösten 2017 igenom att fasa ut dessa drivmedel. 

För Sverige som har stora arealer åker som kan användas till 

biogas vore en utfasning mycket allvarlig för svensk 

biogasproduktion. Förslaget innebär vidare att många 

biobränslen, som till exempel tallolja, och delar av bioenergin 

inte ska räknas som förnybart. Ett slutligt EU-beslut som 

beräknas i början av 2018 kommer att försämra utvecklingen 

för svenskt biodrivmedel och bioenergi. Risken är nu att 

inblandning av biodrivmedel via kvotpliktssystemet inte 

längre kommer att räknas som förnybart. Det kommer också 

att blir mer osäkert och krångligare att producera förnyelsebar 

energi, vilket hotar den svenska omställningen till ett 

fossilbränslefritt samhälle. 

 

Vidare har svensk biogasproduktion försvårats orsakat av 

olika stödsystem inom EU. I Sverige används metoden för att 

öka efterfrågan på biogas genom att göra den skattebefriad, 

medan Danmark valt ett produktionsstöd. Detta har i södra 

Sverige inneburit att många industrier börjat köpa dansk 

biogas då den är dubbelsubventionerad, dels med 

produktionsstöd i Danmark och dels med skattereduktion i 

Sverige. Det har gjort att den danska biogasen handlas med ca 

40 procent rabatt jämfört med den svenska vilket kan leda till 

att den svenska biogasen slås ut.  

 

Det finns en bred politisk konsensus om vikten av 

biogasproduktion i Sverige. Det ger jobb i hela landet, det 

skapar ett tillskott av värdefull energi och det ger en värdefull 

klimatnytta. Därför måste arbetet med att skapa goda 

förutsättningar för biogasen prioriteras högt. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C) och Lars Jilmstad m.fl. (M). 
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 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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